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بـا سـپری شـدن حـدود 3 هفتـه از پایـان رقابت هـای لیگ 

برتر همچنان خبری از تعیین تکلیف نیمکت سـرمربیگری 

استقلال نیست. این در حالی است که هر روز شاهد یک 

وعـده جدیـد از سـوی مدیـران ایـن باشـگاه به ویـژه حجت 

کریمـی در رسـانه ها هسـتیم. ایـن چهـره کـه از مدیریـت 

تیم هـای ملـی کشـتی بـه صندلـی هیات مدیـره باشـگاه 

اسـتقلال و سـپس کرسـی مدیریتـی ایـن باشـگاه رسـید، 

در شـروع کارش تـلاش کـرد بـه پرونده هـای مطالبـات 

طلبـکاران خارجـی اسـتقلال سـر و سـامان بدهـد. امـا در 

ادامـه و تـا امـروز هرگـز در تحقـق سـایر وعده هـای خـود 

ازجملـه انتخـاب سـرمربی برای این تیـم موفق عمل نکرده 

و هنـوز هـم مشـخص نیسـت چـه زمانـی سـرمربی آبی هـا 

در حالی کـه کمتـر از 8 هفتـه تـا آغاز فصـل جدید رقابت ها 

باقـی مانـده انتخـاب و معرفـی خواهد شـد. 

در ایـن بیـن و تـا زمانـی کـه سـاپینتو در تهران بـود مدام از 

تمدیـد قـرارداد بـا وی صحبـت شـده و درنهایت هـم بعد از 

انتقال این سـرمربی به تیم قبرسـی، تا به امروز صحبت از 

گزینه هـای خارجـی و داخلـی زیادی مطرح شـده که فعلا 

هیچ کـدام از آنهـا قطعـی نشـده و تلاش هـا بـرای انتخـاب 

سـرمربی بعدی اسـتقلال ادامه دارد. 

در این بین و بعد از لغو حضور لوپز اسپانیایی، گزینه های 

ایرانـی یکـی پـس از دیگـری جـدی و سـپس منتفی شـده 

و حـالا صحبـت از یـک گزینـه ضعیـف خارجـی دیگر یعنی 

کریسـتین پانوچـی ایتالیایی به گوش می رسـد. 

مذاکراتدوبارهباخارجیها
نکتـه قابـل توجـه اینکـه طـی روزهـای گذشـته در حالـی 

صحبـت از حضـور امثـال ربیعـی یـا الهامـی روی نیمکـت 

اسـتقلالی ها مطرح می شـد که چشـم امید هواداران این 

تیـم بـه بازگشـت جـواد نکونـام ایـن بـار در قامت سـرمربی 

بـه ایـن باشـگاه بـود کـه در هر صورت این فرصـت برای وی 

مهیـا نشـده تـا دوبـاره فکـر مدیـران ایـن باشـگاه به سـمت 

گزینه هـای خارجـی معطوف شـود. 

در جلسـه اخیـر کمیتـه فنـی باشـگاه اسـتقلال، اعضـای 

ایـن کمیتـه روی نـام جـواد نکونـام بـه جمع بنـدی رسـیده 

و از سرپرسـت مدیریتـی ایـن باشـگاه درخواسـت کردند تا 

مذاکـرات بـا جـواد نکونـام بـه صورت جـدی دنبال شـده و 

ایـن گزینـه به عنـوان گزینـه نهایـی مدنظـر قـرار بگیـرد. از 

سـوی دیگـر نیـز در همـان جلسـه حضـور گزینـه خارجـی 

منتفـی می شـود؛ اتفاقـات اخیر باشـگاه و مذاکرات جدید 

بـا گزینه هـای خارجی به مـذاق اعضای کمیته فنی خوش 

نیامـده و درحالی کـه حتی جمعه عصر اعلام می شـود قرار 

اسـت جلسـه کمیتـه فنـی مجددا تشـکیل شـود، ایـن امر 

هـم درنهایـت محقق نمی شـود. 

یکعضوکمیتهفنی:سالقبلثبات
داشتیمقهرمانشدیم

یکی از اعضای کمیته فنی درحالی که نمی خواست نام وی 

فاش شود در این خصوص به »فرهیختگان« اعلام می کند: 

»هر سال برای استقلال همین وضعیت تکرار می شود. انگار 

باید هر ســـال در این مقطع شاهد بلاتکلیفی مدیریتی و 

کادرفنی باشیم. تیم های دیگر کار خود را شروع کرده اند 

و ما مثل هر ســـال امسال هم هنوز ســـرمربی نداریم. در 

این ســـالیان فقط یک بار وضعیت مشخص بود که نتیجه 

آن هم شـــد قهرمانی با فرهاد مجیدی. الان هم در حالی 

کـــه در کمیته فنی به اتفاق، نام نکونام را انتخاب کرده ایم 

شاهد مذاکره با سایر گزینه های خارجی هستیم. جدیدا 

هم کریمی تلفن خود را جواب نمی دهد. او از کشتی آمده 

و هنوز هم با علیرضا دبیر ایاغ اســـت. کریمی آنقدر که با 

دبیر مشـــورت می کند با مـــا کاری ندارد. خدا عاقبت این 

تیم را به خیر کند.«

در این خصوص شـنیده می شـود برخی اعضای باتجربه تر 

کمیتـه فنـی در صحبت هـای خودمانـی بیـن یکدیگر این 

موضـوع را مطـرح کرده انـد تـا در صورتی کـه اصرارها برای 

آوردن گزینه خارجی ادامه داشـته باشـد از سـمت خود در 

این کمیته اسـتعفا داده و چه بسـا به صورت دسـته جمعی 

اسـتعفای خود را به باشـگاه ارائه بدهند. 

ساکتهنوزهمخودشراگزینهمیداند
نکتـه قابـل توجـه اینکـه برخـی منابـع آگاه از باشـگاه 

اسـتقلال خبـر می دهنـد بـه مـوازات مذاکـره و رایزنـی بـا 

گزینه هـای خارجـی، مذاکـرات بـا گزینه هـای داخلـی نیز 

ادامـه داشـته و طبـق آخریـن شـنیده ها گویـا بـا پیشـنهاد 

علـی امیـری، قائم مقـام پرحاشـیه باشـگاه اسـتقلال قـرار 

اسـت مذاکرات جدیدی با سـاکت الهامی نیز انجام شـود. 

البته از الهامی به عنوان گزینه هدایت پیکان یا آلومینیوم 

اراک نیـز نـام بـرده می شـود، ایـن در حالـی اسـت کـه این 

چهـره چنـدی پیـش در بیـن نزدیکانـش اعـلام کـرده بـود 

فعـلا منتظـر پیشـنهاد اسـتقلال و تعیین تکلیـف بـا ایـن 

تیـم اسـت و بعـدا پاسـخ سـایر پیشـنهادها را خواهد داد. 

نکتـه قابـل توجـه اینکـه در ایـن خصـوص قبـلا هـم در 

»فرهیختـگان« نوشـتیم کـه در جلسـه اخیـر کمیتـه فنـی 

باشـگاه، حاضـران به سـرعت از نـام الهامـی عبـور کـرده و 

پرونـده وی بـرای مذاکـره را می بندنـد تـا نوبـت بـه سـایر 

گزینه هـا برسـد.

میثم منیعی پیشکسوت استقلال درباره شرایط این روزهای این 

باشگاه در گفت وگو با »فرهیختگان« اظهار داشت: »استقلال و 

آجورلو را فقط سازمان خصوصی سازی زمین زدند. حتما یاد دارید 

روزی که مدیرعامل را عزل کردند یک سکوت محض، محیط را فرا 

گرفته و هیچکس هم صحبتی نمی کرد که چه کسی بدهکار است 

و چه کسی نیست تا اینکه خصوصی سازی ورود کرد و اعلام کرد 

پول ها گم شده و برخی 5 برابر مطالبات خود را برداشته اند. وزارت 

ورزش هم پشت جریان را گرفت و باعث شد تا تغییرات ناخواسته 

مدیریتی و یک نوع بی ثباتی در باشـــگاه استقلال، درحالی که 

فصل قبل قهرمان شده بود به وجود بیاید.« 

وی در این خصوص ادامـــه داد: »قربانزاده از روزی که به فضای 

فوتبالی آمد با این هدف آمد که اسم خود را سر زبان ها انداخته 

و نماینده مجلس شـــود. او می خواست نام خودش را در این فضا 

مطرح کرده و معروف شود. ما در این کشور کم کارخانه ورشکسته 

نداریم که میلیون ها نفر به خاطر اوضاع نابه سامان این کارخانه ها 

از کار بیکار شده و وضعیت خوبی ندارند. چرا قربانزاده در سکوت 

خبری دنبال مشـــکلات این بخش از مـــردم نمی رود و به دنبال 

استقلال و پرسپولیس و به خصوص استقلال می آید؟«

منیعی تصریح کـــرد: »قربانزاده حالا یک چهـــره محبوب برای 

پرسپولیسی هاست؛ چراکه با حرف های او شاکله استقلال از هم 

پاشید و قهرمانی به رقیب دیرینه اش رسید. تا جایی که در پشت 

پرده پرسپولیسی ها می گفتند این چهره برای ما زحمت کشیده 

اســـت. از سوی دیگر درخصوص استقلال ورود کرد و اعلام کرد 

در این باشـــگاه حیف و میل اموال صورت گرفته و آمده ام تا حق 

شما را بگیرم و باشگاه را نجات بدهم.« وی با بیان اینکه استقلال 

امسال این ظرفیت را داشت تا 3 جام قهرمانی را بالای سر ببرد؛ 

چراکه این تیم توانمند بود و از لحاظ فنی می توانســـت این مهم 

را رقم بزنـــد، افزود: »ما در بخش مدیریتی ایراداتی داشـــتیم و 

می توانستیم بهتر عمل کنیم اما تمامی اعضای هیات مدیره در 

جریان جزئیات و ریز جریانات مسائل مالی باشگاه قرار داشتند و 

هنوز هم هستند. همین الان هم حجت کریمی با آجورلو تماس 

می گیرد و از وی نظر می خواهد و تا جایی که من می دانم سایرین 

هم تماس می گیرند و می گویند حق با شما بود و ما اشتباه کردیم 

و فقط به خاطر سیاسی کاری ها و پست هایی که قرار است توزیع 

شود یا توزیع شده به استقلال و هوادارانش ضربه زدند. به هر حال 

4 تا آدم اشتباه هم آمده اند و ادعا نمی کنم صد در صد همه چیز 

درست بوده است. همه جا آزمون و خطا وجود دارد. شاید چند نفر 

نباید به باشـــگاه استقلال می آمدند اما کسی به نیت بدی نیامد 

و آمدند تا کاری انجام بدهند و نتوانســـتند از عهده اش بربیایند. 

من با شخص مدیرعامل کار دارم. مدیریت کار خودش را به نحو 

احســـن انجام داد. در هر صورت هیچ کس کامل نیست و امکان 

اشـــتباه برای هر شـــخصی وجود دارد اما در بحث کلان، آجورلو 

مشـــکل مالی و انضباطی را به وجود نیاورد که بعدا آن برخوردها 

با وی و باشگاه شد.« 

هافبک اسبق استقلال تاکید کرد: »پرسپولیس 50 برابر ما تخلف 

کرده و همین الان بدهی های بانکی اش بالاتر از رقم حسابی است 

که در سازمان خصوصی سازی برآورد شده است اما هیچ جا گفته 

نشد تا شاکله این تیم را برای قهرمان شدن به هم نزنند. قربانزاده 

همســـن من اســـت اما مثل بچه ها با من کری می خواند و مثل 

دوران کودکی که برای هم کری می خواندیم مدام به من می گفت 

چطوری 6 تایی ها؟! من ایشان را خیلی پرسپولیسی دیدم.« 

منیعی درباره بلاتکلیفی مدیریتی اســـتقلال یادآور شـــد: »این 

موضوع باز هم به استقلال ضربه می زند. البته به نظر من با توجه 

به کار مدیریت قبلی، از لحاظ بازیکن این تیم با مشکلی مواجه 

نمی شود چون امروز همه ستاره های این تیم با باشگاه قرارداد دارند 

و راهی برای جدایی آنها وجود ندارد و حداقل می توان امیدوار بود 

این باشگاه برای فصل جدید می تواند ستاره های خود را حفظ کند. 

بنابراین هیچ کدام جدا نمی شوند و مدیران فعلی هم از این موضوع 

سوءاستفاده نکنند. همه قرارداد دارند اما حالا مربیان جدید باید 

بیایند و طبیعتا یک سری را می خواهند و یک سری را هم نخواهند 

خواست. پرسپولیس و خیلی تیم های دیگر هم چنین شرایطی 

دارند و هنوز شروع نکرده اند.« وی درباره اینکه آیا با حضور نکونام 

موافق است یا خیر گفت: »متوجه شده ام که کریمی می خواسته 

خارجی بیاورد اما فشارهای متعددی وارد شده که از مربی ایرانی 

اســـتفاده کند. البته با این وضعیت مدیریت، جواد هم بیاید به 

مشـــکل می خورد. او رفیق من اســـت و او هم می سوزد. البته در 

حال حاضر اســـتقلال مدیر قوی می خواهد. قبل از اینکه بروند 

به دنبال سرمربی باید به دنبال مدیر قوی بروند.« 

تهدید به استعفای دسته جمعی کمیته فنی استقلال

یمی   یک عضو کمیته فنی: کر
بیشتر از ما با دبیر مشورت می کند

علی امیری به دنبال ساکت الهامی

 منیعی در گفت وگو با »فرهیختگان«: پرسپولیس 50 برابر ما تخلف کرده 
اما صدایش را درنیاوردند تا قهرمان شود

استقلال را سازمان 
خصوصی سازی زمین زد 

استقلال خوزستان در بحران

پورموسوی بودجه می خواهد؛ مدیران بلاتکلیفند

استقلال خوزســـتان به لیگ برتر صعود کـــرد و الان چند هفته ای از این صعود 

جذاب خوزســـتانی می گذرد، اما هیچ اتفاق جدیدی در این باشـــگاه رخ نداده 

است. در حالی که تصور می شد خوزستانی ها از اتفاقات سال های قبل استقلال 

درس گرفته و این تیم را بار دیگر در سراشـــیبی ســـقوط قرار ندهند، اما به نظر 

می رســـد همه فراموش کردند تا همین چند وقت پیـــش چه عکس هایی برای 

رزومه خود با صعود این تیم گرفتند. مسئولان این باشگاه را در حالی در آستانه 

آماده سازی برای لیگ برتر رها کردند که این تیم در معرفی سرمربی و بستن تیم 

دچار تعلل شده است. 

به نظر می رسید سیروس پورموسوی، مربی تیم استقلال خوزستان در لیگ برتر 

باشـــد. با این حال خبرهایی مبنی بر مذاکـــره این تیم با برخی گزینه ها مطرح 

است. این صحبت ها در حالی مطرح شد که سیروس پورموسوی به آن اهمیتی 

نمی دهد و بر این باور اســـت که این اخبار شایعه است اما اگر واقعیت هم باشد 

او اهمیتی نمی دهد و اگر بخواهند با آنها همکاری خواهد کرد و نه به زور. 

شاید این موضوع برای پورموسوی قابل درک باشد اما بدون شک برای اهل فن 

سوال بزرگی محسوب می شود؛ چراکه تیمی که پورموسوی بسته بود به لیگ برتر 

صعود کرد و بدون شک این تیم با چند تغییر می تواند لیگ برتری باشد. از این 

رو ادامه کار با این مربی می تواند به ســـود آنها باشد؛ چراکه از تیم شناخت دارد 

و با کمترین تغییر که مساوی کمترین هزینه است می تواند تیم را روانه لیگ برتر 

کند. جالب اینکه پورموسوی مذاکرات در همین خصوص با برخی بازیکنان هم 

داشـــته و این یعنی او از بقا خود مطمئن است. تنها مشکل این مربی این است 

که بودجه ای برای سامان دادن به این وضعیت نیست. 

مشکلاتمالی
 پورموسوی از بلاتکلیفی موجود در این باشگاه گله دارد. او در تازه ترین اظهاراتش 

مدعی شـــده است؛ مدیران استان خیلی زود صعود مقتدرانه این تیم را فراموش 

کردند. شاید چون توسط مربیان بومی این صعود به دست آمده فراموش کار شده اند. 

این مربی حق دارد چراکه اگر تیم برای حضور شایسته در لیگ برتر بیست و سوم 

آماده نشود، حتی بقا در جدول بازی ها هم سخت خواهد بود و حتی ممکن است 

به دســـته پایین تر سقوط کند. پورموسوی قبلا این شرایط را در تیم صنعت نفت 

تجربه کرده اســـت. این تیم در زمان این مربی نتایج خوبی می گرفت اما به دلیل 

مشکلات مالی دچار بحران شد و درنهایت تا آستانه سقوط پیش رفت. همین هم 

باعث شده تا امروز این مربی نگران بوده و نسبت به وضعیت استقلال خوزستان 

واکنش نشـــان دهد؛ چراکه نمی خواهد این بحران را با استقلال خوزستانی که 

بـــه زحمت به لیگ برتر صعود کرده تجربه کنـــد. به همین دلیل او نمی خواهد 

تیمی فقط برای بقا ببندد چون می داند اگر ســـقف آرزو هایش را کوتاه بنا کند 

درنهایت چیزی عاید این تیم نمی شود، از این رو اغلب در جلسات با مدیران این 

باشگاه به نتیجه نمی رسد. بد نیست بدانید سومین جلسه اعضای هیات مدیره 

و تصمیم گیران این باشگاه که دو شب قبل با حضور سیروس پورموسوی برگزار 

شد نیز نتیجه ای نداشت تا آنها با ابهام بزرگی برای فصل آتی روی نیمکت خود 

مواجه شـــوند. پورموســـوی برای ادامه همکاری با این تیم بودجه می خواهد. 

مبلغـــی که بتوان با آن تیمی را روانه مســـابقات کرد که در انتهای جدول برای 

بقا دســـت و پا نزند. با این حال هنوز چنین بودجه ای در نظر گرفته نشده است 

و البته برخی اطرافیان پورموســـوی مدعی شده اند که او پیشنهادهایی بهتر از 

استقلال خوزستان دارد و ترجیح می دهد به آنها نیز فکر کند. 

 واگذاریمالکیتیااشتراکگذاری
شـــایعات مالکیتی بیش از هرچیز در وضعیت این تیم ابهام ایجاد کرده اســـت. 

گویا گروه ملی قصد تیم داری ندارد و ظاهرا قرار است استقلال خوزستان به فولاد 

اکسین برای تیم داری در لیگ برتر سپرده شود و همین دوگانگی مطمئنا باعث 

می شود این تیم برای ورود زودهنگام به بازار نقل و انتقالات دچار مشکل شود و 

اگر هم تیمی بسته شود به دلیل از دست دادن زمان مناسب برای بدنسازی باز 

هم دچار مشکل خواهد شد. 

اگر قرار بر تغییر مالک اســـت باید سریع تر انجام شود و اگر مدیران این باشگاه 

می خواهنـــد تیم داری کننـــد باید زودتر اســـتارت بزنند. اگـــر مالکان فعلی 

نمی خواســـتند در لیگ برتر تیـــم داری کنند باید این تصمیـــم را زودتر اتخاذ 

می کردند. نه اینکه در آستانه بازی ها و در شرایطی که باید آماده لیگ برتر شوند 

به این فکر کنند که آیا می خواهند تیم را واگذار کنند یا نه!

با این حال به نظر می رســـد آنها قصد واگذاری امتیاز باشگاه خود را ندارند بلکه 

در نظر داشـــتند یک اسپانسر مشـــترک بیاورند. در حالی که اکسینی ها مبلغ 

پیشنهادی آنها را تنها به شرط مالکیتی کامل و قطعی پرداخت می کنند. در نتیجه 

به نظر می رسد این همکاری منتفی است و آنها به جای هدر دادن وقت بهتر است 

به مذاکره با ســـرمربی خود بپردازند و او را برای ادامه همکاری با بودجه در حد 

توان خود مجاب کنند. در شرایط فعلی فوتبال ایران و با توجه به بحران مالی در 

لیگ برتر، استقلال خوزستان نیازمند یک پشتوانه مالی قوی است؛ رقبای لیگ 

برتری با بهترین بودجه وارد بازار نقل و انتقالات می شوند، در حالی که استقلال 

خوزستان هنوز بودجه اش مشخص نیست و با سرمربی ای که هنوز قرارداد او هم 

قطعی نشده بر سر بودجه چانه می زند. کار برای آنها سخت است و اگر به همین 

منوال ادامه پیدا کند نه تنها بازیکنانی که پورموسوی با آنها مذاکره کرده راهی 

تیم دیگری می شوند، بلکه بازیکنی باقی نمی ماند که بتواند کمکی به این تیم 

کند و سرنوشتی همچون مس کرمان در فصل قبل خواهند داشت. 

 با این حال نباید فراموش کنیم استقلال خوزستان با یک مدیریت دولتی اداره 

می شود و ما با قانون منع هزینه دولت در ورزش حرفه ای روبه رو هستیم. از این 

رو قطعا باید به دنبال راه حل خوبی در این خصوص باشند. تا مثل فولاد در لیگ 

بمانند و نه مثل صنعت نفت برای بقا دست و پا بزنند. در حال حاضر مدیرعامل 

این باشـــگاه با توجه به اینکه دولتی اســـت، تعیین تکلیف تیـــم را نمی داند و 

نمی تواند برای آینده برنامه ریزی کند. او اصلا نمی داند خودش ماندنی خواهد 

بود؛ مخصوصا که گفته می شـــود گروه ملی نمی خواهد تیم داری کند. پس تا 

وضعیت استقلال خوزســـتان از این بابت مشخص نباشد این تیم نمی تواند وارد 

بازار نقل و انتقالات شود. گلایه های پورموسوی هم دقیقا به همین دلیل است. 

او می خواهد تکلیف باشگاه مشخص شود تا در آرامش کار را آغاز کند.
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